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Strana VI

Ministarka Zorana Mihajlovi} povodom
popisa bespravno sagra|enih objekata

Po`arevac me|u
najboljima u Srbiji

Na teritoriji grada od septembra 2016. godine
popisano je 6.500 objekata, od toga 2.890
stambenih i 2.548 pomo}nih zgrada Strana III

Po`arevac - Konvencija predsedni~-
kog kandidata Aleksandra Vu~i}a, li-
dera SNS-a i aktuelnog premijera, u
Sportskoj hali u Po`arevcu privukla je
rekordan broj posetilaca. Dobrih sat
vremena pre po~etka mitinga hala je
bila ispunjena do poslednjeg mesta, pa
je nekoliko hiljada Vu~i}evih simpati-
zera miting ispratilo preko ogromnog
video-bima postavljenog ispred hale.
Prema policijskoj proceni bilo je 7. 000

ljudi - u hali izme|u ~etiri i po i pet hi-
ljada ljudi i nekoliko hiljada ispred.

I pored tolikog broja ljudi nije se
desio nijedan incident. U halu niko ni-
je mogao da u|e bez detaljnog pregle-
da preko skenera, niti je iko mogao da
unese transparent. Transparenti, u vi-
du srpskih zastava i zastava sa Vu~i}e-
vim logom i sloganom, bili su uneti
dan ranije i postavljeni preko cele
ograde koja odvaja tribine od terena. 

- Ponovo ste me ganuli, dragi moji
Po`arevljani. Hvala za sve {to ste mi to
priu{tili. Nigde me niko nije do~ekao
kao vi, poru~io je prisutnima Vu~i} i
po~eo sa svojim govorom koji je bio
sli~an kao i na ostalim mitinzima, pri-
lago|en podneblju gde je gostovao.
Vu~i} je optu`io opozicione kandidate
da koriste „takav re~nik uvreda kakav
nikada nije postojao na politi~koj sce-
ni Srbije“. Strana III

CRVENA BOJA PREKO @UTE NIJE ZBOG „@UTIH“ 
Po`arevac - Prethodnih desetak dana veliku pa`nju u
medijima izazvalo je kre~enje i prekre~avanje fasade
O[ „Kralj Aleksandar Prvi“ u Po`arevcu. Naime,
objavljena je pri~a da je prvobitno fasada te {kole
okre~ena u plavo-`uto, ali nekoliko meseci posle prvog
kre~enja `uta boja je prekre~ena u crvenu, iz razloga,
kako pi{u pojedini mediji, {to je nekom „mo}nom“ u
gradu zasmetala kombinacija, jer n podse}a na boje

nekima omra`ene Demokratske stranke. Me|utim, svi
na{i sagovornici, po~ev od direktora {kole Gorana
Segera, ~lana Gradskog ve}a zadu`enog za prosvetu i
obrazovanje Vesne Peji}, pa sve do gradona~elnika
Po`arevca Baneta Spasovi}a i prvog ~oveka
po`areva~kog DS-a Dejana Savi}a, kategori~no
negiraju da je politi~kom odlukom do{lo do ponovnog
kre~enja fasade pomenute {kole.M. V. Strane IV - V

Rekordni broj u~esnika na konvenciji predsedni~kog kandidata SNS 

Vu~i}: Uspesi su mir 
i stabilnost, a ne sukobi
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Rekordni broj u~esnika na konvenciji predsedni~kog kandidata SNS 

Vu~i}: Uspesi su mir 
i stabilnost, a ne sukobi
Po`arevac - Konvencija predsedni~-
kog kandidata Aleksandra Vu~i}a, li-
dera SNS-a i aktuelnog premijera,  u
Sportskoj hali u Po`arevcu privukla je
rekordan broj posetilaca. Dobrih sat
vremena pre po~etka mitinga hala je
bila ispunjena do poslednjeg mesta, pa
je nekoliko hiljada Vu~i}evih simpati-
zera miting ispratilo preko ogromnog
video-bima postavljenog ispred hale.
Prema policijskoj proceni bilo je 7. 000

ljudi - u hali izme|u ~etiri i po i pet hi-
ljada ljudi i nekoliko hiljada ispred.

I pored tolikog broja ljudi nije se
desio nijedan incident. U halu niko ni-
je mogao da u|e bez detaljnog pregle-
da preko skenera, niti je iko mogao da
unese transparent. Transparenti, u vi-
du srpskih zastava i zastava sa Vu~i}e-
vim logom i sloganom, bili su uneti
dan ranije i postavljeni preko cele
ograde koja odvaja tribine od terena.
Jedan u~esnik mitinga, biv{i ~lan SPO-
a, a sada ugledni naprednjak, ka`e da
je bio na mnogim mitinzima, ali da
ovoliko ljudi u hali do sada nije bilo.

- Ovo je najve}i politi~ki skup odr`an
u Po`arevcu, jo{ od vremene devedese-
tih godina pro{log veka, kada je  Dra-
{kovi} ̀ ario gradskim trgovima svojim

zapaljivim govorom. Ali, on je tada mi-
tinge odr`avao na otvorenom, {to je sa
ovim u hali neuporedivo, pri~a on.

Miting je po~eo intoniranjem Him-
ne u izvo|enju po`areva~kog Kamer-
nog hora, pra}en spektakularnom ko-
reografijom sa tribina. Prvi govornik
bio je ministar policije, Neboj{a Stefa-
novi} koji je  prozvao opozicione pred-
sedni~ke kandidate, nazvav{i ih „ba-
hatim mrziteljima Vu~i}a“.

- Svakodnevno pozivaju gra|ane
na revoluciju, izlazak na ulice, ru{enje,
a neki od njih prete i ka`u „puca}e se
u Srbiji kao {to se puca u Makedoniji“.
^ini mi se da iz puke mr`nje prema
Vu~i}u u  Po`arevcu gde smo mi da-
nas vide samo boju kojom je ofarbana
jedna nova {kola, a ne vide da ispod te
boje postoji nova termoizolaciona fa-
sada koja {titi decu od hladno}e, na-
glasio je Stefanovi}. 

Nakon ministra policije govorili su
ministar Aleksandar Vulin i lider PSS,
Bogoljub Kari}, koji su se utrkivali u
pohvalama Vu~i}u, govori}u za{to
treba da se njemu da glas. Od lokalnih
politi~ara niko nije govorio, ali su zato
dve po`areva~ke nestrana~ke li~nosti
imali priliku za to. 

Posebno nadahnut govor, koji je i
sam premijer pohvalio, imao je po`a-
reva~ki glumac Slobodan Stepi} koji je
kandidata SNS uporedio sa Milo{em
Obrenovi}em Kapiten odbojka{kog
kluba „Mladi radnik“ Ivica Jevti} je
premijerovu ulogu uporedio sa ulo-
gom kapitena u jednoj sportskoj ekipi.
Dolazak Vu~i}a propra}en je  ovacija-
ma sa tribina. 

- Ponovo ste me ganuli, dragi moji
Po`arevljani. Hvala za sve {to ste mi to
priu{tili. Nigde me niko nije do~ekao
kao vi, poru~io je prisutnima i po~eo sa
svojim govorom koji je bio sli~an kao i
na ostalim mitinzima, prilago|en pod-
neblju gde je gostovao. Vu~i} je optu-
`io opozicione kandidate da koriste
„takav re~nik uvreda kakav nikada ni-
je postojao na politi~koj sceni Srbije“.

- Brine me njihova `elja da izazovu
nered i nemire u Srbiji. To nije uspeh za
Srbiju, uspeh je mir i stabilnost, da raz-
mi{ljamo o uspesima i pobedama, a ne
o na{im sukobima. [ta god da rade, ne-
}u im dozvoliti da ugroze mir i spokoj
va{e dece, kazao je Vu~i} i dodao da }e u
svom budu}em mandatu u~initi sve da
ljudi upoznaju jo{ bolje lepote Brani~ev-
skog okruga, najaviv{i jo{ jednom re-
konstrukciji puta @agubica - Petrovac i
puta prema Ku~evu. Nakon sat vreme-
na miting se zavr{io. M. Veljkovi}

Po`areva~ke demokrate obele`ile godi{njicu smrti
svog nekada{njeg predsednika i premijera Srbije

\in|i} podigao 
zemlju iz pepela
Po`arevac - U nedelju, 12 marta, pro-
{lo je ta~no 14 godina od kako je na
ulazu u zgradu Vlade Srbije ubijen
premijer Srbije i lider Demokratske
stranke Zoran \in|i}. On je bio prvi
premijer Srbije posle pada re`ima Slo-
bodana Milo{evi}a 2000. godine. De-
mokratska stranka Po`arevac je ispred
svojih prostorija u vremenu od 9 do 12
sati, organizovala tradicionalno palje-
nje sve}a i upisivanje u knjigu ̀ alosti. 

- Kao i svake godine i ove smo se oku-
pili da odamo po{tu idejnom stvaraocu,
~oveku koji je nakon ratova, inflacije, Je-
zde, Dafine, uni{tene privrede i fabrika,
ratova u Hrvatskoj i u Bosni, bombardo-

vanja u na{oj zemlji, podigao zemlju iz
pepela, rekla je potpredsednica GrO DS
u Po`arevcu, Marica \okanovi}.

- Odajmo po{tu Zoranu \in|i}u,
~iji ̀ ivot, rad i delo su prekinuti nasil-
no, ubistvom 2003. godine. Sada, vi{e
nego ikad, Demokratska stranka mora
da sledi idejni put Zorana \in|i}a.
Ovo su te{ka vremena, i pred nama je
istorijski zadatak da savesno i odgo-
vorno se odnosimo prema dr`avi, de-
ci, i op{te prema budu}nosti. Jasno je
da bi Zoran \in|i} danas bio ponosan
na Demokratsku stranku i da bi i on
podr`ao Sa{u Jankovi}a kao kandida-
ta za predsednika dr`ave. M. V.

I Po`arevljani podr`ali predsedni~kog kandidata Ljubi{u Preleta~evi}a 

Za Belog dvesta 
potpisa za jedan dan
Po`arevac - Dvesta Po`arevljana
svojim potpisom podr`ala je pred-
sedni~kog kandidata Ljubi{u Prele-
ta~evi}a Belog. Prikupljanje potpisa
organizovano je minulog ~etvrtka i
trajalo je jedan dan, a organizatori
su rekli da Preleta~evi} planira da
do|e u Po`arevac. 

Po`arevljani su preko dru{tvenih
mre`a pozvali sugra|ane da potpi{u
za kandidaturu Ljubi{e Preleta~evi-
}a. Prikupljanje je bilo inicijativa
\ur|ije Progovac, koja je medijima
izjavila da je zadovoljna brojem pot-
pisa s obzirom na brzinu kojom je
sve zavr{eno.

- Videla sam da u Po`arevcu ne
postoji ni{ta vezano za potpisivanje

za Belog. Kontaktirala sam druga
koji je u toj grupi Mladenov~ana i on
mi je rekao da mogu da to organizu-
jem ako ho}u, ka`e Progovac i doda-
je da }e  Beli Preleta~evi} do}i u Po-
`arevac narednih dana, ali jo{ nije
utvr|en ta~an datum. 

Ona  smatra da se ljudi koji su
Belom dali svoj potpis ose}aju slo-
bodno i konstatuje da se mnogi izja-
{njavaju kao protivnici vladaju}e
stranke, ali nemaju slobode da do-
|u. S druge strane, pojedini su dola-
zili i porodi~no. Podse}amo da je
njegovo pravo ime Luka Maksimo-
vi} i da se nalazi na ~elu mladeno-
va~kog pokreta „Sarmu probo nisi“.

M. V.

Po`arevac - Visoki politi~ki funkcio-
neri i gra|ani polo`ili su u subotu uju-
tru vence na grob Slobodana Milo{e-
vi}a (1941  -2006) u dvori{tu njegove
porodi~ne ku}e u Po`arevcu, povo-
dom 11 godina od njegove smrti. Prvi
je pristigao ministar rada  Aleksandar
Vulin, a za njim Nikola [ainovi}, ~lan
GO SPS-a zajedno sa po`areva~kim
socijalistima, a onda Vojislav [e{elj i
nekada{nji julovac Milovan Boji}. 

Ni ovoga puta na godi{njici Milo{evi-
}eve smrti nije bio lider SPS-a Ivica Da~i},
mada se na mitingu  Aleksandra Vu~i}a,
odr`anog dva dana ranije u Po`arevcu,
pri~alo da Da~i} na njemu nije u~estvo-
vao iz razloga {to se sprema da po prvi put
ode na Milo{evi}ev grob. Tako|e, nije bi-
lo nijedne delegacije SNS-a, bilo lokalne
ili centralne, {to ~udi, kada se zna da su
Milo{evi}evoj sahrani prisustvovali aktu-
elni predsednik Srbije Tomislav Nikoli} i
premijer Aleksandar Vu~i}.

- Milo{evi} je izabran dva puta za
predsednika Srbije i Jugoslavije njiho-
vom voljom, a ne voljom stranih am-

basadora, kazao je Vulin. [ainovi} je
izjavio je da su do{li kako bi se poklo-
nili senima Milo{evi}a i kako bi se se-
tili stra{nih vremena.

- Slobodan Milo{evi} pru`io je ot-
por pritisku velikih sila i time je posta-
vljen istorijski kamen, {to je neobori-
va ~injenica, istakao je [ainovi}.  [e{elj
je rekao je da je sa Milo{evi}em imao
periode i sukoba i saradnje, ali da su u
Hagu postali iskreni prijatelji. 

- Poginuo je u tamnici ha{kog tri-
bunala, brane}i otad`binu i srpstvo,
naglasio je on. Grob Milo{evi}a dan
ranije posetio je i po~asni predsednik
SPS-a, Milutin Mrkonji}. Na grobu su
se nalazili i venci od ~lanova Milo{evi-
}eve porodice. Jedan je bio od supru-
ge Mirjane, sina Marka i }erke Marije,
a drugi od snahe Milice Gaji} i unuka
Marka.

M. V.

Obele`ena godi{njica smrti Slobodana Milo{evi}a

Opet bez Da~i}a, ali i naprednjaka

Spasovi}: Nikad bolji skup
Bane Spasovi}, lider po`areva~kih naprednjaka i {ef  Izbornog {taba nije krio odu{evljenje.
- Ovaj grad na ~ijem sam ~elu nije do`iveo bolji politi~ki skup. Najbolji je odr`ani miting i u organizacio-
nom smislu, kao i rekordnom broju ljudi koji su prisustvovali. Ovim su Po`arevljani, kao i gra|ani iz Bra-
ni~evskog okruga pokazali za koga su.  Sada sam potpuno siguran da }e novi predsednik Srbije biti Alek-
sandar Vu~i}, poru~io je Spasovi},  naglasiv{i da mu je  drago {to nije bilo ni najmanjeg incidenta.

Vu~i} sti`e na konvenciju

Sa komemoracije

Potpisivanje za Luku Maksimovi}a

Gra|ani na grobu biv{eg predsednika Srbije
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Ministarka Zorana Mihajlovi} povodom popisa bespravno sagra|enih objekata

Po`arevac me|u 
najboljima u Srbiji
Beograd - U Srbiji ima vi{e od 2,2 mili-
ona bespravno sagra|enih objekata, od
~ega je dosad popisano skoro 1,4 milio-
na, izjavila je nedavno potpredsednica
vlade i ministarka gra|evinarstva, sao-
bra}aja i infrastrukture Zorana Mihaj-
lovi} na konferenciji za medije u Vladi
Srbije kojoj je prisustvovao i gradona-
~elnik Po`arevca Bane Spasovi}.

- Imamo skoro za milion vi{e nele-
galnih objekata nego {to smo imali
procenu pro{le godine. Prvi put posle
40 godina ima}emo kona~nu bazu,
gde je {ta izgra|eno, navela je Zorana
Mihajlovi}. Istakla je da je popis zavr-
{ilo 100 lokalnih samouprava i da je
ostalo jo{ oko 50 gradova i op{tina, da
to okon~aju u narednih sedam dana.
Kada bude sve ozakonjeno, od poreza
na imovinu godi{nje }e se ostvarivati
dodatni prihod od 100 miliona evra.

Dosada je popisano 1.353.463 bes-

pravnih objekata, a samo u januaru ove
godine 509.932 objekata, saop{teno je na
konferenciji za medije. Predstavljanju su
prisustvovali gradona~elnici i predsed-
nici op{tina iz lokalnih samouprava, ko-
je su najefikasnije sprovele popis, kao i

pravnici i arhitekte, anga`ovani radi br-
`eg sprovo|enja Zakona o ozakonjenju
objekata, koji su bili najuspe{niji u popi-
sivanju bespravne gradnje.

Na teritoriji Grada Po`arevca od
septembra 2016. godine popisano je
6.500 objekata od toga 2.890 stambe-

nih, 2.548 pomo}nih, 74 ekonomskih,
19 stambeno poslovnih, 246 ku}a za
odmor, 22 komercijalna, 98 poslovnih
i tri objekta infrastrukture.

Gradona~elnik Po`arevca Bane Spa-

sovi} je istakao zadovoljstvo {to je lo-
kalna samouprava ostvarila odli~ne re-
zultate u popisu nelegalnih objekata za-
to {to se 70 odsto od ukupnog poreza
vra}a lokalnoj samoupravi, a ta sred-
stva se koriste za puteve, {kole, kanali-
zacije, obdani{ta i zdravstvo. Z. V.

Na teritoriji Po`arevca
od septembra 2016.
godine popisano je
6.500 objekata, od toga
2.890 stambenih i 2.548
pomo}nih zgrada

Za infrastrukturu Okruga 1,2 milijarde dinara
U protekle dve godine, u infrastrukturu Brani~evskog okruga ulo`eno je 1,2 milijarde dinara, a sa-
mo u grad Po`arevac 362 miliona dinara, izjavila je potpredsednica Vlade i ministarka gra|evinar-
stva, saobra}aja i infrastrukture Zorana Mihajlovi}. Mihajlovi} je, gostuju}i na po`areva~koj televi-
ziji „SAT“, najavila da }e u narednom periodu biti obnovljeno 100 kilometara regionalnih puteva i 20
kilometara pruga.  

Turisti~ka organizacija Po`arevca na elitnom evropskom sajmu 

Prvi put na Sajmu
turizma u Berlinu
Po`arevac - Turisti~ka organizacija
Po`arevac imala je priliku da atraktiv-
nu ponudu ovoga kraja prezentira
brojnim posetiocima iz ~itavog sveta
na elitnom Sajmu turizma u Berlinu.
Celokupna turisti~ka ponuda Srbije i
ove godine predstavljena je na najve-
}em svetskom Sajmu turizma ITB u
Berlinu na kome je u~estvovalo oko
10.000 izlaga~a iz 187 zemalja. 

Posetioci sajma imali su priliku da
se upoznaju sa bogatom i raznovrsnom

turisti~kom ponudom Srbije, pre sve-
ga, njenim prirodnim bogatstvima, `i-
vopisnim gradovima i kulturno-istorij-
skim nasle|em. Na {tandu Turisti~ke
organizacije Srbije, najbolje iz turisti~-
ke ponude predstavili su turisti~ke or-
ganizacije Beograda, Vojvodine, Novog
Sada, ̂ a~ka, Zlatibora, Ni{a, Dimitrov-
grada, Po`arevca, Despotovca, agenci-
je Magelan Travel, Serbia tour opera-

tor, Turorama, Wild Serbia Adventure,
Robinson Avdenture Team, Big Blue
Travel, Luna Travel i hoteli MK Resort,
Zlatibor Mona, Vila Majur, Turisti~ki
Klaster Srem, kao i Ministarstvo zdra-
vlja Republike Srbije i nacionalna avio-
kompanija Er Srbija.

Na Sajmu su predstavljene novine u
turisti~koj ponudi Srbije sa akcentom
na ponudu za aktivan odmor u prirodi,
manifestacije i gastronomsku ponudu,
a kao i prethodnih i ove godine, TOS je
u~estvovao i u aktivnostima Dunavskog
centra za kompetenciju. Ina~e, Nema~-
ka godinama predstavlja jedno od naj-
va`nijih tr`i{ta za turizam Srbije. 

Kako je saop{teno iz TOS-a, u Srbi-
ji je u 2016. godini zabele`eno 63.935
dolazaka nema~kih turista, {to je za

pet procenata vi{e u odnosu na 2015, i
oni su ostvarili 128.897 no}enja. Pored
dolazaka i no}enja u hotelima u Srbiji,
jo{ 18.940 nema~kih turista je na bro-
dovima Dunavom posetilo na{u ze-
mlju u pro{loj godini, navodi se u sa-
op{tenju.

Ovom nastupu Turisti~ke organi-
zacija grada Po`arevca su prethodile
veoma ozbiljne pripreme. Delegaciju

je predvodila direktorka Jelena Vuka-
zi}, koja je, pre odlaska u Berlin, za na{
list izjavila da su se za ovu priliku in-
tenzivno i ozbiljno pripremili, a u
okviru priprema izra|ene su i nove
bro{ure prevedene na engleski jezik. 

Z. V.

Odli~na prilika za promociju
Turisti~ku ponudu svog kraja Po`arevljani su predstavili na zajedni~kom {tandu sa ostalim grado-
vima Srbije. Svako je imao svoj pult na kome je izlo`io promotivni materijal. Po`arevljani su se, po-
red ostalog, predstavili i filmovima o Mileni Pavlovi} Barili, Okru`nom zdanju, Viminacijumu kao i
projektima ARCHEST, LjKI, Gvardia, GANIP... Bila je to odli~na prilika za promociju Po`arevca i njego-
vih turisti~kih potencijala kao i istorijskih i kulturnih vrednosti po`areva~kog kraja.

@agubica, Golubac - Tr`i{te nekretni-
na potpuno zamrlo je i u pojedinim
op{tinama Brani~evskog okruga, pa
tako u @agubici vi{e od 15 godina nije
prodato nijedno kapitalno dobro, dok
u Golupcu ~itavu deceniju nije izgra-
|ena niti jedna zgrada.

U pojedinim op{tinama u Srbiji i po
deset godina nije prodata nijedna ne-
kretnina kreditnom kupcu. Nijedna
porodica u poslednjoj deceniji nije od-
lu~ila da kupi nekretninu u op{tinama
Bojnik, Crna Trava ili Golubac. U ovim
mestima u proteklih deset godina nije

kupljena nijedna ku}a ili stan na kredit.
Tr`i{te nekretnina gotovo je zamrlo i u
Bosilegradu, Trgovi{tu, Svrljigu... 

Ovakva situacija nije samo u neraz-
vijenim op{tinama na jugu Srbije, pri-
mera ima i u Vojvodini. Ni u Irigu,
Se~nju i @iti{tu ve} godinama nema
kreditnih kupaca. One koji `ele da se
sku}e ometa nema{tina i niska prima-
nja, zbog kojih ne ispunjavaju uslove
za kredit. S druge strane, u mnogim
mestima su cene kvadrata toliko pale,
da se celo doma}instvo mo`e pazariti
za samo nekoliko hiljada evra. 

Ni banke se, kako ka`u u agencija-
ma za nekretnine, ne utrkuju da pri-
vuku klijente iz nerazvijenih op{tina.
Takve transakcije za njih su rizi~ne, jer
u slu~aju nepla}anja te{ko mogu da se
„oslobode“ stana.  Bojan Milo{evi}, iz
ni{ke agencije „Grin nekretnine“,
smatra da je osnovni razlog {to u Svr-
ljigu i okolnim op{tinama gotovo da i
nema nekretnine koja bi se mogla pro-
dati kreditnom kupcu jeste taj {to veli-
ki broj objekata nije legalizovan. Ban-
ke ne odobravaju pozajmice za objek-
te izgra|ene bez gra|evinske dozvole. 

- ^ak i ako neko uspe da proda ne-
kretninu, uglavnom je kupe gastarbaj-
teri, koji `ele da imaju ne{to svoje kad
do|u u Srbiju, a oni pla}aju gotovi-
nom. Kredite uzimaju mladi bra~ni
parovi i vojna lica, a oni uglavnom te`e
da se nastane u ve}im gradovima, Ni{u
i Kragujevcu, obja{njava Milo{evi}. 

Z. V.

U mnogim op{tinama potpuno zamrlo tr`i{te nekretnina

Niko ne kupuju stanove i ku}e

Pavlovi}: Za 15 godina nijedna zgrada
Predsednik Op{tine @agubica Safet Pavlovi} izjavio je da u ovoj op{tini u poslednjih 15 godina nije
izgra|ena nijedna zgrada, tako da i ne ~udi {to je tr`i{te nekretnina „zamrlo“: 
„De{ava se jedino da se oglase na prodaju privatna doma}instva i to kada se neko odseli ali to je te-
{ko prodati. Deca odlaze na {kolovanje u ve}e gradove i uglavnom te`e da tamo i ostanu. U na{em
kraju ima i ljudi koji dolaze iz inostranstva, ali ni oni ne kupuju ku}e, jer imaju svoja imanja i u njih
ula`u“, obja{njava Pavlovi}.

GRADI[TANSKI POLJOPRIVREDNICI U BUGARSKOJ

Veliko Gradi{te - Nastavljaju}i praksu raznovrsne edukacije
zemljoradnika, Op{tina Veliko Gradi{te organizovala je posetu Sajmu
poljoprivrede, ovog puta jednom od najve}ih sajmova Isto~ne Evrope -
AGRA u Bugarskom gradu Plovdivu. Na zadovoljstvo poljoprivrednih
proizvo|a~a, organizovani odlasci na sajam postali su tradicija u ovoj
op{tini. Pedesetoro poljoprivrednih proizvo|a~a sa teritorije op{tine imalo
je prilike da se upozna sa najnovijim proizvodima i trendovima agrara.
Sajam AGRA povezao je nauku s proizvodnjom i proizvo|a~e s kupcima
te su, ujedno, imali priliku da se upoznaju sa novim idejama i da
uspostave nove poslovne kontakte. Poljoprivrednici su izrazili su
zadovoljstvo posetom sajmu i ocenili je kao veoma uspe{nu, a osim
izlo`be, tokom trajanja sajma prisustvovali su i predavanjima stru~njaka
gde su dobili korisne savete. Z. V.

Jelena Vukazi} u Nema~koj

Pedesetoro poljoprivrednika u Bugarskoj

Ministarka sa ~elnicima lokalnih samouprava

Golubac
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brani~evo

Uzmi ra~un i pobedi, hrabre nas
sa TV ekrana ve} par meseci.
Na{tampano je brdo koverata,
ka`u ~etiri miliona komada,
previ{e za jednu nagradnu igru
(od 6 miliona punoletnih ve}ina
ne veruje u nagradne igre). Ipak,
u po{tama ~esto je vladala
neprijatna atmosfera: slu`benici
jednostavno nisu mogli da
objasne gra|anima kako to da
ba{ za njih nema koverata. Za
one koji nisu u toku, nagla{avam
da su koverti za slanje fiskalnih
ra~una (10 komada) apsolutno
besplatni, kao i po{tarine, jer se
koverti sa ra~unima snabdeveni
li~nim podacima prosle|uju bez
po{tanske marke.

^ekaju}i strpljivo u redu da
platim komunalne obaveze na
{alteru po{te, slu{am razne pri~e.
Iako su slu`benici za {alterima
relativno savesni i brzi, ima
nervoznih ljudi, a neki jedva

~ekaju da bi prosuli svu ̀ u~ i
time, valjda, olak{ali du{u.
Povede se tako re~ o nagradnoj
igri koji dr`ava sprovodi kako bi
popularisala uzimanje fiskalnih
ra~una. Psiholozi to umeju lepo
da objasne, a ja lai~ki zaklju~ujem
kako ~ovek u masi, kad je ista
negativno naelektrisana, reaguje
zlurado, zlobno, pau{alno...

- Moja kom{ika, ispoveda
mla|i ~ovek iza mene, doma}ica,
nije zaposlena ali je po ceo dan
odsutna od ku}e, izjutra ide da
pazari namirnice za ru~ak, ne{to
kasnije, skokne do megamarketa
da proveri ima li kakve pogodne
akcije sa velikim popustom, te
tamo te onamo. E u tom
{partanju gradom, od kada je
zapo~ela ova nagradna igra u
kojoj se dodeljuju stanovi,
automobili i druge nagrade, od
tada ona ne zaobilazi
buregd ìnicu u njenom (i mom)
kom{iluku, i po{tu. U buregd ìnici
ne kupuje burek sa jogurtom ili
neko drugo pecivo, ne ona ide
tamo iz drugog razloga: od
prodava~ice preuzima fiskalne
ra~une, ta~nije pokupi ih iz kante
za sme}e, jer mu{terije, naro~ito
oni koji sednu da pojedu svoj
jutarnji obrok, nerado uzimaju
svoj fiskalni ra~un, on ostaje na
stolu pored ispra`njenog tanjiri}a,

pa ga radnica buregd ìnice
pokupi i baci u kantu za |ubre.
Moja ti kom{inice lepo uzme
korpu za otpatke u sadr`aj saspe u
jednu ove}u kesu, unapred
pripremljenu. Verujem da ona
obilazi jo{ neka mesta gde se
tokom dana nakupi podosta
ra~una, ali to li~no nisam video.
Kod ku}e izvr{i selekciju, zadr ì
ra~une sa iznosom od sto i vi{e
dinara, a onu si}u baca u |ubre.
Materijala za nagradnu igru koliko
vam du{a ho}e. E, to nije
dovoljno, ona redovno obilazi
po{tu, usput joj je, kad god je u
blizini, ona svrati. Po nekad i
desetak puta dnevno. Dok nije
u{la u sistem i shvatila kada u
po{tu stì e paket sa besplatnim
kovertima. Od tada svra}a samo u
odre|eno vreme, ona zna kada je
pravi trenutak, a mo`da joj neko
dojavi, ko }e je znati, tek, svakoga
dana u njenoj ruci }ete je videti sa
pregr{tom zatvorenih koverata
spremnih za slanje i izvla~enje. Ali,
onaj odozgore sve vidi pa tako i
nju. Ba{ sam se zainteresovao i
pregledao spisak svih dobitnika u
prvom kolu nagradne igre. Nema
njenog imena me|u izvu~enim
dobitnicima“.

- Pustite kom{ija te pri~e,
nadovezuje se narogu{eni
starkelja. - Po{ten ~ovek ne mo`e
da do|e do tih koverata. Ja sam
malopre tra`io da mi daju bar
samo jedan, da obradujem
}erku, nezaposlena je a zavr{ila

fakultet, dala je i master, badava,
u ovoj zemlji posao je rezervisan
za neke druge ljude, neke
partijski podobne. I nisam dobio
ni taj jedan koverat. Ne verujem
da je uop{te pu{ten u promet
toliki broj koverata.

- Ja{ta nego la`u. Sve je to
samo zamla}ivanje {irokih
narodnih masa. Ko je brojao sve
te koverte i po ~emu mi znamo
da su ih uop{te napravili i dali
po{tama da se podele radnom
narodu. Ja u tu {arenu la`u ne
verujem. Ni u koverte ni u
nagrade. Lako je da se sve to
poka`e na televiziji, ali u
stvarnom ̀ ivotu, kod gra|ana,
jadac, zaklju~uje jedna mla|a
dama, i dodaje Ja jo{ nisam srela
~oveka koji je dobio te koverte,
~ak ni nekog ko ih je video.

- Mlada damo, gre{ite,
koverata ima, narod je {vorc i
grabi sve {to je d`abe, ne bi li
do{ao do neke imovine koje }e
lako unov~iti. I dok se mi
zamajavamo nagradnom igrom,
vlasti mogu da rade {ta ho}e, eto
to je u pitanju, prodaju nam
maglu, a u slaboj vidljivosti, njihov
raj!“ stavlja ta~ku na diskusiju
gospodin sa leptir ma{nom.
(Mo`da diskusija i nije prekinuta,
ali ja sam stigao na {alter, platio
ra~une i oti{ao iz po{te).

Bogdan @ivanovi}

[TA PRIVI\AM, 
A [TA VI\AM

Uzeo sam ra~un,
nemam koverat

Dok se mi zamajavamo 
nagradnom igrom, vlasti mogu 
da rade {ta ho}e. Prodaju nam maglu, 
a u slaboj vidljivosti, njihov raj

Nedoumice oko kre~enja fasade O[ „Kralj Aleksandar Prvi“ u Po`arevcu

Crvena boja preko `ute (ni)je zbog „`utih“
Po`arevac - Prethodnih desetak
dana veliku pa`nju u medijima
izazvalo je kre~enje i prekre~ava-
nje fasade O[ „Kralj Aleksandar
Prvi“ u Po`arevcu. Naime, obja-
vljena je pri~a da je prvobitno fa-
sada te {kole okre~ena u plavo-`u-
to, ali nekoliko meseci posle prvog
kre~enja ̀ uta boja je prekre~ena u
crvenu, iz razloga, kako pi{u poje-

dini mediji, {to je nekom „mo}-
nom“ u gradu zasmetala prvobit-
na kombinacija, jer neodoljivo
podse}a na boje nekima omra`e-
ne Demokratske stranke.

U novembru pro{le godine O[
„Kralj Aleksandar Prvi“ nakon vi{e
decenija, promenila je  boju fasade.
Tada  je ura|ena i termoizolacija
zgrade, a novcem Ministarstva
prosvete i Evropske investicione
banke, ova {kolska zgrada okre~e-
na je u plavo-`utu kombinaciju. I
tada nije bilo nikakvih problema,

niti najava da bi boje mogle biti
promenjene iz nekog razloga. Me-
|utim, nedavno, {kola je prekre~e-
na, i ̀ utu boju zamenila je crvena.
Kako smo nezvani~no saznali in-
formacija u medijima je do{la tako
{to je neko iz same {kole pozvao
dve redakcije dnevnih novina i is-
pri~ao im pomenutu pri~u.

Zbog toga mnogi Po`arevljani

su mi{ljenja da je u svemu tome
u~estvovala politika i pitaju se za-
{to ba{ sada, uo~i izbora, prome-
na boja na fasadi {kole, kada je
renoviranje spolja{njosti zgrade
skoro zavr{eno. Ube|eni su da je
politika ume{ala prste.

Me|utim, svi na{i sagovorni-
ci, po~ev od direktora {kole Gora-
na Segera, ~lana Gradskog ve}a
zadu`enog za prosvetu i obrazo-
vanje Vesne Peji}, pa sve do gra-
dona~elnika Po`arevca Baneta
Spasovi}a i prvog ~oveka po`are-

va~kog DS-a Dejana Savi}a, kate-
gori~no negiraju da je politi~kom
odlukom do{lo do ponovnog kre-
~enja fasade pomenute {kole.

Direktor {kole Goran Seger,
koji je na ~elu {kole neprekidno
14 godina, od 2003, ka`e da nije
~lan nijedne stranke, mada je
priznao da je nekada bio u Gra-
|anskom savezu Srbije, dok je

postojala ta stranke i dodaje da
niko nije uticao na to da se {kola
prekre~i, ve} je to ura|eno zbog
toga {to pomenuta kombinacija
nije bila po projektu.

- Kada je prvobitno okre~ena
fasada krajem novembra pro{le

godine, odmah se videlo da ta
kombinacija ne odgovara po pro-
jektu. Odmah smo odlu~ili da se
ponovo okre~i fasada kako je na-
pisano u projektu, ali nastupilo je
lo{e vreme. Po{to temperatura ni-
je dozvoljavala nove radove, jer za
to je potrebno da minimalna tem-
peratura bude ve}e od 12 stepena
Celzijusovih, radove na prekre~a-

vanju obavili smo pre nekoliko
dana kada su se stekli povoljni
uslovi. Nije bilo, kao {to neki pri-
~aju, nikakvih pritisaka lokalnih
politi~ara da se promeni boja {ko-
le. Nisam ni u jednoj stranci, go-
dinama sam direktor i posao ra-

dim profesionalno. Ne dozvolja-
vam da mi bilo ko politi~ki kreira
rad, rekao je Seger i dodao da mu
je od boje fasade va`nije to {to je
ura|ena potpuna izolacija, ~ime
su se pobolj{ali uslovi za |ake.

Gradona~elnik Po`arevca Ba-
ne Spasovi} tako|e ka`e da niko
iz njegovog okru`enja nije uticao
da se promeni boja  fasade {kole,

jer je te radove finansirala
Evropska unija zajedno sa Mini-
starstvom prosvete i da nisu ima-
li nikakvo pravo nadzora.

- Nikako nismo uticali na pro-
mene boje fasade, ali smo uticali
pro{le godine tako {to je toj {koli
lokalna samouprava dodelila tri i
po miliona dinara, koje su utro-
{ene u postavljanju gromobrana,
oluka i za elekto radove. I ubudu-
}e }emo na ovaj na~in uticati, ne
samo na ovu, ve} i na ostale {ko-
le u gradu, poru~io je gradona-

~elnik. Sli~nog mi{ljenja je i ~lan
Gradskog ve}a zadu`enog za
prosvetu i obrazovanje, Vesna
Peji} koja ka`e da  prvobitno far-
banje fasade ura|eno pogre{nim
tonerima i da je zbog toga ispala
pomenuta kombinacija.

- Plava boja kojom je kre~ena
fasada je boja monarhije, {to je u
skladu sa imenom {kole. Zlatno

`uta boja simbolizuje boje zvezdi-
ca EU, koja je i finansirala proje-
kat obnove fasade, pa se  zbog to-
ga tom  bojom htelo da napravi
pomenuta kombinacija. Me|u-
tim, doziranjem pogre{nog tone-
ra ispala je neka druga kombina-
cija, koja je kasnije prekre~ena,
obja{njava Peji}eva i dodaje da je
ju~e na sednici Gradskog ve}a do-
neta odluka da se pomenutoj {ko-
li dodeli 250. 000 dinara, kako bi
se u potpunosti zavr{ili radovi na
fasadi te {kole. M. Veljkovi}

Po`arevac - U prepunoj sali Cen-
tra za kulturu Po`arevac, pred-
stavnici Vojne gimnazije i Vojne
akademije odr`ali su prezentaci-
ju vojnog poziva i prisutne
osnovce i srednjo{kolce upozna-
li sa sistemom {kolovanja i isku-
stvima u ovim obrazovnim usta-
novama a ono {to je ovom prili-
kom zapa`eno jeste ~injenica da
su za obrazovanje u ovoj oblasti,
pa i za poziv vojnika, sve zainte-
resovanije i devojke. Ovoj pre-
zentaciji prisustvovali su pred-
sednik Skup{tine grada Bojan
Ili}, ~lan Gradskog ve}a zadu`en
za nevladine organizacije, kultu-
ru i informisanje Dejan Krsti} i
predsednik op{tine Malo Crni}e,
Mali{a Antonijevi}.

Ministarstvo odbrane raspisalo

je konkurs za prijem u~enika i ka-
deta u vojne {kole. Konkurs za pri-
jem u~enika Vojne gimnazije otvo-
ren je do 15. marta, a konkursi za
prijem u~enika i kadeta u Srednju

stru~nu vojnu {kolu, Vojnu akade-
miju i Medicinski fakultet VMA,
otvoreni su do 31. marta.

Kako je istakao potpukovnik
Vojne akademije Uro{ Domazet
ove godine Vojna gimnazija pri-
ma 100 u~enika, Srednja stru~na
vojna {kola 50 u~enika, Vojna

akademija 81 kadeta i Medicin-
ski fakultet VMA 20 kadeta.

- Promocija vojnog poziva ni-
je potrebna jer se svake godine
javlja izme|u 7 i 16 kandidata na

jedno mesto, ali ̀ elimo da u sva-
kom gradu u okviru prezentacije
koje organizujemo, upoznajemo
kandidate sa onim {to nudi Mi-
nistarstvo odbrane“, rekao je
potpukovnik Domazet.

Za vreme {kolovanja u~enici-
ma i kadetima obezbe|eni su

besplatan sme{taj i ishrana u in-
ternatima Vojne akademije i
Vojne gimnazije, kao i celokup-
na nastavna literatura, kapaciteti
Sportskog centra, biblioteke, in-
ternet centra. Po zavr{etku {ko-
lovanja, kadeti sti~u visoko obra-
zovanje koje je priznato ne samo
kod nas ve} i u svetu.

Mladi}i i devojke koji `ele da
konkuri{u za upis u vojne {kole,
potrebno je da na vreme podnesu
prijavu u centrima Ministarstva
odbrane na teritoriji stalnog me-
sta boravka. Uz prijavu potrebno
je prilo`iti neophodnu dokumen-
taciju. Informacije o potrebnoj
dokumentaciji mogu na}i na saj-
tovima Vojne gimnazije, Vojne
akademije kao i na sajtu Medicin-
skog fakulteta VMA. Z. V.

Predstavnici Vojne gimnazije i Akademije odr`ali su prezentaciju 

I devojke rado idu u vojnike

„Otvorena vrata“ svake subote
Vojna akademija i  gimnazija }e, za vreme trajanja konkursa, svake subote organizova-
ti akciju „Otvorena vrata“. Tada }e svi zainteresovani biti u prilici da posete ove {kole i
neposredno se upoznaju sa njihovim kapacitetima i mogu}nostima, dok }e im zapo-
sleni pru`iti sve potrebne informacije u vezi sa konkursom i uslovima `ivota i rada.

DS: Ipak plod slu~ajnosti
I lider po`areva~kih demokrata Dejan Savi} ka`e da ne veruje da se {kola zbog po-
litike prekre~avala dva puta. „Ne mogu da verujem da se u 21. veku {kole zbog po-
litike prekre~avaju. Mislim da je to plod slu~ajnosti i da je blizina izbora isfabriko-
vala tu pri~u“.

Po`arevac - Od zlo}udnih tu-
mora na teritoriji Brani~ev-
skog upravnog okruga pre-
mine vi{e od 500 lica a rano
dijagnostikovanje raka spasa-
va `ivote, jer su u velikom
broju slu~ajeva, ako se otkriju
na vreme, maligne bolesti iz-
le~ive.

Prema Kalendaru javnog
zdravlja, mart je mesec borbe
protiv raka. Cilj obele`avanja
pomenute kampanje je pove-
}anje svesti celokupne javno-
sti o tome koliko je ovo veliki
problem, kao i upoznavanje
sa mogu}nostima prevencije
i ranog otkrivanja.

Prema procenama Svetske
zdravstvene organizacije, broj
obolelih u svetu je sa 12,7 mi-
liona u 2008. porastao na vi{e
od 14 miliona u 2012. godini
u kojoj je tako|e, bitku sa ra-
kom izgubilo 8,2 miliona lju-
di. U na{oj zemlji, svake godi-
ne se dijagnostikuje oko
36.000 novih slu~ajeva malig-
nih bolesti a godi{nje od raka
umire vi{e od 20.000. 

- U Brani~evskom okrugu
u 2015. `ivot su izgubile 522
osobe, {to je 15,5 odsto od
ukupnog broja umrlih, od-
nosno, svaki {esti preminuli
je bolovao od malignih bole-
sti, istakla je dr Cvija Stoja-
novi}, specijalista socijalne
medicine u ZZJZ Po`arevac.

Vode}i uzroci obolevanja i
umiranja od raka u na{oj ze-
mlji gotovo su identi~ni oni-
ma koji se bele`e u ve}ini ze-
malja u razvoju.

Mu{karci u na{oj sredini
najvi{e obolevaju od raka plu-
}a, debelog creva i prostate.
Kod `ena, maligni proces je
naj~e{}e lokalizovan na dojci,
debelom crevu, plu}ima i gr-
li}u materice.

Najve}i problem kod nas
predstavlja neprepoznavanje
rizi~nog pona{anja i nedo-
voljno kori{}enje pozitivnih
iskustava iz razvijenih zema-
lja sveta u sprovo|enju pro-
grama prevencije i ranog ot-
krivanja raka.

- Cilj obele`avanja je da se

podigne nivo svesti celokup-
nog stanovni{tva o faktorima
rizika koji pove}avaju verovat-
no}u obolevanja od zaraznih
bolesti, da se pove}a obim pre-
ventivnih pregleda u nameri
ranog otkrivanja bolesti, da se
smanji obolevanje i umiranje,
kao i da se pobolj{a kvalitet ̀ i-
vota ljudi koji su ve} oboleli,
izjavila je dr Stojanovi}.

Z. V.

Od raka u Brani~evu godi{nje premine vi{e od 500 ljudi

Najbitniji prevencija i rana dijagnostika

Opasni karcinom grli}a materice
Po broju obolelih od karcinoma grli}a materice, Brani~evski okrug, na`alost
prednja~i. „Dom zdravlja sprovodi skrining karcinoma grli}a materice od 20.
decembra 2012. godine. Pro{le godine obavljen je ginekolo{ki pregled sa Pa-
pa testom kod oko 1.500 ̀ ena. Invazivni karcinom dijagnostikovan je kod jed-
ne osobe“, navodi dr Stojanovi}.

Po`arevac kupuje jo{ 700 de~jih auto-sedi{ta

Koliko beba toliko bezbednih sedi{ta
Po`arevac - Nastavljaju}i akciju doprinosa bezbedno-
sti vo`nje beba u kolima, grad Po`arevac ove godine
kupuje jo{ 700 auto-sedi{ta za decu koja }e biti pla}e-
na do 2,5. Kupovina sedi{ta najavljena je krajem pro-
{le godine a pretpostavljeni broj je odre|en po tome
{to se u Po`arevcu godi{nje rodi oko 700 beba.

Grad je pro{le godine prvi put roditeljima iz Po`a-
revca dodeljivao auto-sedi{ta za decu. U decembru je
preko Saveta za bezbednost saobra}aja obezbe|eno
90 auto-sedi{ta za bebe ro|ene od 1. oktobra 2016.
godine.

Kupovina novih 700 sedi{ta je planirana jer se u
Po`arevcu godi{nje rodi prose~no 700 beba. Grad je
za sedi{ta odvojio 2,5 miliona dinara, pa }e jedno se-
di{te ko{tati ne{to vi{e od 3.500 dinara bez poreza.
Mali Po`arevljani }e biti obezbe|eni u pet ta~aka ve-
zivanja, de~ija sedi{ta se za ona u automobilu vezuju
pojasom, umesto „isofix“ sistemom, a deci }e na ras-
polaganju biti tri polo`aja za sedenje. Nosivost sedi-
{ta je do 18 kilograma. Sva sedi{ta moraju da budu
atestirana, homologovana, odnosno da podle`u
evropskom ECE R44 standardu. Od prodavca se tra-
`i da je u prethodne dve godine prihodovao sa 6 mi-
liona dinara. 

Podse}anja radi, za 90 auto-sedi{ta je u decembru
izdvojeno 300.000 dinara a novac  obezbe|en od na-
plate kazni nesavesnim gra|anima. Z. V.Pro{logodi{nja akcija

Dr Cvija Stojanovi} 

Fasada pre i posle „kreativne“ intervencije
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U Po`arevcu odr`an okrugli sto o neformalnim sakuplja~ima sekundarnih sirovina 

Formirati registar sakuplja~a
Po`arevac - U sedi{tima op{tina na teri-
toriji Brani~evskog upravnog okruga, a
naro~ito u gradu Po`arevcu, postoje broj-
ni sakuplja~i sekundarnih sirovina koji,
uglavnom, rade „divlje“ pa se stvaraju
uslovi kako bi njihova delatnost, uz po-
mo} sredstava Evropske unije, postala or-
ganizovana i uvedena u legalne tokove.

Zbog toga je, u okviru projekta na-
zvanog „Osna`iti! Dru{tveno - eko-
nomska inkluzija Roma i najsiroma-
{nijeg seoskog stanovni{tva kroz pro-
ces recikla`e“, u zgradi gradske uprave
Po`arevac odr`an okrugli sto pod nazi-
vom „Neformalni sakuplja~i sekundar-
nih sirovina - lokalne inicijative i izazo-
vi kao polazna ta~ka u definisanju mo-
dela za uvo|enje sakuplja~a u legalne

tokove“. Motiv okruglog stola jeste po-
kretanje dijaloga sa relevantnim insti-
tucijama i ustanovama na temu nefor-
malnih sakuplja~a i legalizacije njiho-
vog rada. Ovo je tre}i u nizu okruglih
stolova koji }e se odr`avati i u ostalim
gradovima u kojima se sprovode pro-
jekti koje finansira EU u okviru progra-
ma „Inicijative aktivne inkluzije Ro-
ma“, a koji se tako|e bave ekonom-
skim uklju~ivanjem neformalnih saku-
plja~a u sistem upravljanja otpadom.

Kako bi se definisao primenljiv
model za uvo|enje sakuplja~a u legal-
ne tokove, neophodno je uzeti u obzir
situaciju na terenu i aktuelne inicijati-

ve, posebno u sektoru upravljanja ot-
padom. S obzirom da u Srbiji ima oko
30.000 sakuplja~a koji su uglavnom
primaoci socijalne pomo}i i delatnost
sakupljanja obavljaju nelegalno, na
okruglom stolu je zaklju~eno da je
neophodno raditi na sistemskom re-
{avanju problematike ove ciljne gru-
pe. Ono podrazumeva formiranje re-
gistra sakuplja~a i definisanje nomen-
klature kao polaznih ta~aka u re{ava-
nju ovog problema. Potrebno je raditi

na uskla|ivanju pojedinih zakona i
afirmativnih mera za samozapo{ljava-
nje Roma, kao i na uspostavljanju si-
stema upravljanja otpadom, koji }e
prepoznati neformalni sektor kao va-
`an resurs. 

- Smatramo da je u interesu dr`ave
da radi na re{avanju pitanja neformal-
nih sakuplja~a. Udru`enje „Treehouse“
iz Kru{evca od 2012. godine vodi bazu
podataka neformalnih sakuplja~a iz
Kru{evca, {to }e nam biti odli~na pola-
zna ta~ka u klasifikaciji sakuplja~a i iz-
radi registra u Kru{evcu, jer prihodi sa-
kuplja~a na mese~nom nivou variraju
od 10.000 dinara do 70.000 dinara. Mo-
del uvo|enja sakuplja~a u legalne toko-
ve mora da uzme ovaj indikator u obzir,

posebno kada je u pitanju nov~ana so-
cijalna pomo}. Iz tog razloga, na okru-
glom stolu aktivno u~e{}e su uzeli Di-
rektori NSZ i CSR iz filijala Po`arevac i
Kru{evac, predstavnici slu`bi lokalnih
samouprava i JKP ova dva grada, na{e
kolege iz Udru`enja Roma Brani~ev-
skog okruga, kao i lokalne organizacije
iz Po`arevca koje se bave pitanjima Ro-
ma, istakla je menad`erka projekta
„Osna ìti“ Ivana Stevanovi} Hempfling. 

Z. V.

Upotpunjavanje prakse stipendiranja

Stipendije za siroma{nije
Veliko Gradi{te - Upotpunjavaju}i vi-
{egodi{nju praksu pomo}i uspe{nim
|acima, op{tina Veliko Gradi{te dode-
lila je i stipendije studentima iz osetlji-
vih dru{tvenih grupa a predsednik op-
{tine Dragan Mili} priredio je prijem
povodom potpisivanja ugovora.

Pored redovnih stipendija za za
{kolsku 2016/2017. godinu, dodelje-
no je i {est stipendija za studente iz
osetljivih dru{tvenih grupa. Kako su
studenti ve} zauzeti {kolskim obave-
zama, ugovori su uru~eni njihovim
roditeljima. Stipendije su dodeljene
Nenadu Josi}u, Aleksandri Stojano-
vi}, Aleksandri A}imovi}, Tijani

Omerovi}, @eljani Jovanovi} i Milici
Stojadinovi}.

- Do sada su dodeljene 24 stipendije,
10 iz prethodnih godina, osam za
2016/17. {kolsku godinu i, naknadno,
{est za studente iz osetljivih dru{tvenih
grupa, rekao je Mili} i po`eleo studenti-
ma da na|u posao u struci po zavr{etku
obrazovanja. Podse}amo, mese~ni iznos
stipendije je 10.000 dinara, a ispla}uju se
tokom trajanja redovne nastave. Nakon
{kolovanja, stipendisti su du`ni da pri-
hvate zapo{ljavanje na podru~ju op{tine
Veliko Gradi{te ukoliko postoji slobod-
no radno mesto, najmanje onoliko godi-
na koliko su koristili stipendiju. Z. V.

Partneri u projektu
Projekat „Osna`iti!“ je finansiran od strane EU,
a sprovode ga JKP Kru{evac kao nosilac projek-
ta i Grad Kru{evac i OCD Treehouse kao partne-
ri, uz podr{ku Ministarstva za rad, zapo{ljava-
nje, bora~ka i socijalna pitanja, kao glavnog ko-
risnika projekta. Ova aktivnost je deo projekta
„Podr{ka Evropske unije inkluzivnom dru{tvu“,
koju EU finansira sa 5, 4 miliona evra, a koji
sprovodi Delegacija EU u Republici Srbiji u sa-
radnji sa Ministarstvom za rad, zapo{ljavanje,
bora~ka i socijalna pitanja.

Kostolac - Termoelektrane u ogranku
„TE-KO Kostolac“ prema{ile su u janu-
aru proizvodne planove za 8,2 odsto i
elektroenergetskom sistemu predale vi-
{e od 656 miliona kilovat-sati elektri~ne
energije, navodi izvor EPS Energija.

Kostola~ki termokapaciteti proiz-
veli su tokom prvog meseca 2017. oko
50 miliona kilovat-sati vi{e nego {to je
planirano. Visoka pouzdanost termo-
kapaciteta u zimskom periodu pred-

stavlja nastavak odli~nih rezultata
ostvarenih pro{le godine, kada je za-
bele`ena rekordna proizvodnja.

U Termoelektrani „Kostolac A“ to-
kom januara proizvedeno je oko 193
miliona kilovat-sati elektri~ne energi-
je, odnosno oko ~etiri odsto vi{e od
plana. Blok A1 je proizveo oko 57,9
miliona kWh, dok je blok A2 ostvario
proizvodnju koja prema{uje plan za
7,5 odsto i iznosi vi{e od 135 miliona
kWh elektri~ne energije. U TE „Kosto-
lac B“ tokom januara je ostvarena pro-
izvodnja koja za 10,1 odsto prema{u-

je plan i isporu~eno je 463 miliona ki-
lovat-sati, odnosno za oko 42 miliona
kWh vi{e nego {to je predvi|eno. Za
pouzdan rad blokova tokom ledenih
dana januara zaslu`ni su zaposleni u
sektorima proizvodnje i odr`avanja.

Radomir Peri}, {ef slu`be proizvod-
nje u TE „Kostolac B“, rekao je da blo-
kovi B1 i B2 rade sa zavidno visokim
nivoom pogonske spremnosti.

- Blok B1 radio je neprekidno tri

meseca, od 11. novembra pro{le godi-
ne do 11. februara ove godine, {to je
najdu ì period u kontinuitetu kad je re~
o ovom bloku“ istakao je Peri}. Pro{la
godina bila je veoma uspe{na za TE
„Kostolac B“. Plan proizvodnje je pre-
ma{en, blok B1 bio je na mre`i 7.515
sati, dok je blok B2 bio na mre`i 7.730
sati. Imali smo zastoje i zbog remonta i
drugih okolnosti, ali ovo je bio izuzetan
rezultat, {to se vidi i po ostvarenoj pro-
izvodnji. I po~etak 2017. karakteri{e
dobar rad na{ih termokapaciteta.

EPS Energija i Z. V.

Prema{eni planovi
proizvodnje struje

Kostolac - Uprkos ekstremno niskim
temperaturama, ispunjeni su i prema-
{eni planovi proizvodnje uglja i otkriv-
ke zahvaljuju}i predanom radu i anga-
`ovanju zaposlenih na PK „Drmno“,
obave{tava EPS Energija.

Proizvodnja uglja na kopu „Drmno“
bila je stabilna i pouzdana i tokom le-
denog januara. Sibirski uslovi ote`ali su
rad zaposlenima, ali je snabdevanje ter-
moenergetskih kapaciteta ogranka „TE
- KO Kostolac“ bilo sigurno i kvalitet-
no. To pokazuju i ostvareni proizvodni
rezultati na startu ove proizvodne go-
dine. Tokom januara, na „Drmnu“ je

iskopano 826.335 tona uglja, {to je na
nivou mese~nog plana. Rudarski siste-
mi za otkrivanje uglja nadma{ili su ja-
nuarski plan za devet odsto i otkopali
ukupno 4.131.786 kubika ~vrste mase.

Analiziraju}i januarske proizvodne
rezultate, mo`e se oceniti da oni pred-
stavljaju kontinuitet dobrog rada iz
pro{le godine, koja je bila jedna od
uspe{nijih. I pored ekstremno niskih
temperatura, ispunjeni su i prema{e-
ni planovi proizvodnje uglja i otkrivke
zahvaljuju}i predanom radu i anga`o-
vanju zaposlenih na PK „Drmno“. Oni
su uspeli da se izbore sa svim vremen-

skim neda}ama i doprinesu elektroe-
nergetskoj stabilnosti sistema.

Treba ista}i da su se uz proizvodne
aktivnosti odvijali i svi drugi planirani
poslovi. Uz velike napore zaposlenih ko-

pa „Drmno“ i PD „Proizvodnja, remont
i monta`a“, u prvoj polovini januara za-
vr{ena je popravka bagera 800, kao naj-
va`nijeg bagera na otkopavanju uglja.

Krajem meseca priveden je kraju i
remont dreglajna E[-6, na kome su bili
anga`ovani radnici „Kolubara Metala“,
u saradnji sa zaposlenima kopa „Drm-
no“. Tokom januara odvijali su se i te-
ku}i poslovi na pomeranju transporte-
ra, sastavljanju i zameni gumenih traka,
koji se ubrajaju u grupu najte`ih poslo-
va na kopu. Svoj puni doprinos dali su i
zaposleni iz slu`bi pomo}ne mehaniza-
cije i elektro i ma{inskog odr`avanja,
odvodnjavanja, „Kosovo Obili}a“, koji
su bili anga`ovani na otklanjanju teku-
}ih problema. EPS Energija i Z. V.

Stabilna proizvodnja u ledenim danima

Puna deponija
Na deponijama se na kraju prvog meseca 2017.
godine nalazilo 361.356 tona sitnog uglja, ~ime
je dodatno osigurano kontinuirano snabdeva-
nje termoelektrana „Kostolac A“ i „Kostolac B“.
Za prodaju, industrijsku i sopstvenu potro{nju u
januaru je na postrojenju drobilane izdvojeno
2.688 tona uglja.

Okrugli sto o sakuplja~ima sekundarnih sirovina

Potpisani ugovori za nove stipendije

Kostola~ke elektrane

Sa Ugljenokopa „Drmno“
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Nakon uginu}a i drugog konja u Ljubi~evu

Poja~ane mere u ergeli 
zbog encefalitisa

Po`arevac - Posle obolevanja dva ko-
nja u ergeli „Ljubi~evo“, gde je jedan
zbog odmakle faze bolesti uspavan i
progla{enja vanredne situacije u ce-
lom naselju nalo`ene su nove mere za
spre~avanja {irenja zaraznog krpelj-
skog encefalitisa. U me|uvremenu,
drugi oboleli konj je usled bolesti i po-
vreda koje je zadobio u boksu uginuo.
Zbog svega toga, ka`e gradona~elnik
Po`arevca, Bane Spasovi}, gradski
[tab za vanredne situacije nalo`io je
da se izvr{i dezinsekcija i deratizacija
svih zelenih povr{ina u JP „Ljubi~evo“
i u naselju Ljubi~evo. 

- Zavr{ena je javna nabavka u kojoj
je odlu~eno ko }a da vr{i dezinsekciju
i ta firma }e zapra{ivati pomenute po-
vr{ine na teritoriji MZ Ljubi~evo, ka`e
gradona~elnik i dodaje da su putem
saop{tenja koje je prosle|eno mediji-

ma i koje je stavljeno na gradski sajt,
gra|ani obave{teni o merama.

JKP „Komunalne slu`be“ dobilo je
nalog za hvatanje i zbrinjavanje pasa i
ma~aka lutalica na teritoriji ovog naselja,
i to svakodnevno, sve dok traje vanredna
situacija, kao i na teritoriji grada Po`arev-
ca po redovnoj dinamici i obimu.

- Odeljenja komunalne inspekcije i
komunalne policije du`na su da re-
dovno izvr{avaju kontrolne obilaske
teritorije grada Po`arevca, uo~avaju
lokacije na kojima se nalaze psi lutali-

ce i o tome odmah obave{tavaju zoo-
higijenu u „Komunalnim slu`bama“,
koja }e izvr{iti njihovo hvatanje, nave-
deno je u saop{tenju gradskog [taba
za vanredne situacije. Tako|e, doneta
je i odluka da Veterinarski institut, Za-
vod za javno zdravlje i Veterinarska
inspekcija sa~ine i objave uputstvo
gra|anima o potrebnim merama po-
na{anja i prevencije vezano za pojavu
krpeljskog encefalitisa. Da podsetimo,
vanredna situacija u naselju Ljubi~evo
uvedena je 6. marta. M. Veljkovi}

Ekspresno uhap{eni plja~ka{i Ideinog marketa

Uspe{na akcija policije
Po`arevac - Po`areva~ka policija brzom i efikasnom akcijom u ponedeljak
uve~e, samo sat vremena nakon {to su oplja~kali supermarket „Idea“ u Uli-
ci Sime Simi}a, uhapsili su Milo{a M. (25) i Bojana Nj. (32) zbog postojanja
osnova sumnje da su iz marketa ukrali fioku sa dnevnim pazarom.

- Sumnja se da su oko 20 sati, maskirani fantomkama, u{li u prodavnicu
u centru grada, istrgli fioku iz kase, a potom pobegli, saop{tila je portparol-
ka po`areva~ke policije, Jasmina Ti{ma. Prema re~ima na{eg izvora iz istra-
ge oni su nakon plja~ke, iskoristiv{i {ok zaposlenih i prisutnih potro{a~a, tr-
~e}i su iza{li iz radnje i udaljili se u nepoznatom pravcu.

- Kada su se sabrali, prodavci su pozvali policiju, koja je odmah do{la i da-
la se u poteru za lopovima. Ubrzo su jednog od njih, Milo{a M. u blizini mar-
keta locirali i uhapsili, dok je drugi lopov uspeo da umakne. Sat vremena na-
kon izvr{enja krivi~nog dela uhap{en je i Bojan Nj., ka`e na{ izvor i dodaje da
su prvog plja~ka{a lako uhvatili jer je prilikom bekstva pao sa stepenica i po-
vredio kuk, pa mu je bilo ote`ano kretanje. Zbog postojanja osnova sumnje
da su izvr{ili krivi~no delo te{ka kra|a, po nalogu tu`ila{tva, osumnji~eni-
ma je odre|eno zadr`avanje do 48 sati, ioni }e u zakonskom roku, uz krivi~-
nu prijavu, biti privedeni Osnovnom javnom tu`ila{tvu u Po`arevcu.

Koliko je bilo novca u kasi i da li je policija uspela da do|e do oplja~kanog
novca, za sada ne zna. Zna se da je tu bio celokupni dnevni pazar, jer se pl-
ja~ka desila pred kraj radnog vremena, ali se okvirno procenjuje da se radi o
nekoliko stotina hiljada dinara, do koje se do{lo na osnovu upore|ivanja sa
pazarima iz prethodnih dana. M. V. 

Konji pokopani po svim propisima 
Povodom ju~era{njeg teksta u Danasu gde se u antrfileu pominje mi{ljenje nekih gra|ana da su
uginuli konji plitko pokopani reagovao je direktor JP „Ljubi~eva“, Mirko Stojanovi} (na fo-
tografiji) rekav{i da to nije ta~no, jer je i veterinarska inspekcija utvrdila da je sve ura|eno pre-
ma svim va`e}im propisima.“Nije ta~no da je rupa u kojima su zakopani uginuli konji plitko is-
kopana i da konjske le{eve raznose psi lutalice. Pogodna ma{ina koju smo iznajmili iz JP“Vo-
dovod“ iskopala je rupu prema propisima, dimenzije metar i po {irine, tri du`ine i dva i po du-
bine. Preventivno pored te rupe iskopali smo jo{ jednu istih dimenzije. To {to su gra|ani videli
pse pokraj humke, verovatno je da su oni osetiv{i krv i miris njihovih biolo{kih ostataka, jer su
le{ine radi obdukcije prvo bile izlo`ene pored rupa“, obja{njava direktor Ljubi~eva poru~iv{i gra-
|anima da nemaju razloga za strah, jer se stvari dr`e pod kontrolom, zahvaljuju}i a`urnosti lo-
kalne samouprave i svih radnika na ergeli. On je apelovao na gra|ane i da ne bacaju otpatke na
povr{inama ergele, jer na taj na~in uti~u na skupljanja pasa lutalica.

Smederevo, Po`arevac - Ovih dana na
dru{tvenim mre`ama dominirala je
vest da je jedna ~etrdesetpetogodi{nja
`ena iz Smedereva, koja je pro{log ~e-
tvrtka sa svojim sugra|anima krenula
na miting u Po`arevac da podr`i pred-
sedni~kog kandidata Aleksandra Vu-

~i}a, do`ivela te`ak infarkt i ne{to ka-
snije u po`areva~koj bolnici preminu-
la. Me|utim, ta~no je samo to da je
ona do`ivela infarkt u autobusu, a na-
kon dva dana boravka u po`areva~koj
bolnici preba~ena je u beogradski Kli-
ni~ki centar, gde su se lekari do ju~e
borili za njen ̀ ivot.

Naime, radi se o Dragani Jonojlo-
vi}(45), ina~e, ro|aci gradona~elnice
Smedereva Jasne Avramovi}, koja je

toga dana sa svojim sugra|anima au-
tobusom krenula na miting.

- Neposredno pred ulazak u Po`a-
revac, negde kod Ljubi~eva, ona je ja-
uknula i sru{ila sa na pod autobusa.
Zavladala je panika, ali joj je odmah
pri{ao jedan ~ovek, za kojeg se isposta-

vilo da je lekar i ukazao joj prvu po-
mo}. Ubrzo je stigla hitna pomo} koja
je nastavila sa reanimacijom, pri~a je-
dan Smederevac koji je bio u istom au-
tobusu. Direktor po`areva~kog Doma
zdravlja Dragan Raki} ka`e da je ekipa
iz hitne pomo}i uspela da reanimaci-
jom nesretnu ̀ enu vrati u ̀ ivot.

- Ekipa iz na{e hitne pomo}i svo-
jom po`rtvovano{}u i stru~nim pri-
stupom uspela je da `enu, koja je do-

`ivela te`ak infarkt, prakti~no vrati iz
mrtvih u `ivot. Nakon reanimacije
preba~ena je na odeljenje kardiologije
u Op{tu bolnice, gde je primio kardio-
log \or|e Miljevi}, koji je dalje opser-
virao, rekao je dr Raki}.

Zbog ozbiljnosti pacijentkinog sta-

nja, ona nije mogla odmah da bude
transportovana u neku specijalisti~ku
kliniku u Beogradu. Tek, u subotu ka-
da joj se stanje malo stabilizovalo pre-
ba~ena je u beogradski Klini~ki centar,
ka`u nam u po`areva~koj bolnici. Dok
je bila u bolnici u Po`arevcu, Draganu
je nekoliko puta posetila gradona~elni-
ca Smedereva, Jasna Avramovi}. Nju
su pose}ivali i njen suprug, kao i brat
koji je do{ao iz Podgorice. M. V.

NEOVLA[]ENO PRODAVAO UGALJ
Po`arevac - Po`areva~ka policija podnela je krivi~nu
prijavu protiv Svetozara Bo`ilovi}a (72) iz Po`arevca,
zbog postojanja osnovane sumnje da je izvr{io krivi~-
no delo nedozvoljena trgovina. Sumnja se da je on
kao odgovorno lice udru`enja Gradske organizacije in-
valida rada Po`arevac, tokom 2014. i 2015. godine, u
ime udru`enja bez ovla{}enja za bavljenjem trgovi-
nom, suprotno Osniva~kim aktima i Statutu udru`e-
nja prodavao ugalj, za koji je prethodno zara~unavao
posredni~ku mar`u od 280 do 590 dinara po toni.
Sumnja se da je na ovaj na~in udru`enju pribavio pro-
tivpravnu imovinsku korist od 7.480.452 dinara. M. V.

UHAP[ENI FALSIFIKATORI NOVCA
Po`arevac - Po`areva~ka policija uhapsila je Bo-
goljuba Stefanovi}a (55) i njegovog sina Aleksan-
dra S. (26) iz Po`arevca zbog postojanja osnovane
sumnje da su izvr{ili krivi~no delo falsifikovanje
novca. Oni se sumnji~e da su nabavili ve}i broj fal-
sifikovanih nov~anica u apoenima od 100 evra i
100 ameri~kih dolara, kao i da su po~etkom marta
jednu od nov~anica stavili u opticaj u trgovinskoj
radnji na teritoriji Op{tine @abari. Njima je po nalo-
gu tu`ila{tva, odre|eno zadr`avanje do 48 sati i
oni su, uz krivi~nu prijavu, privedeni Osnovnom
javnom tu`ila{tvu u Po`arevcu. M. V.

CRNA HRONIKA

Saobra}ajna policija voza~ima izrekla 435 kazni 

Vozio sa 2,55 
promila alkohola 
Po`arevac - Dvoje ljudi je lak{e povre|eno za nedelju dana na putevima u
regionu. Saobra}ajna policija voza~ima izrekla 435 kazni. Za nedelju dana se
dogodilo ukupno devet saobra}ajnih nezgoda u kojima nije bilo te`ih po-
sledica. Tokom istog perioda policija je sa puta sklonila petoro voza~a pod
dejstvom alkohola. Me{taninu Ku~eva, N. A. policija je pro{le nedelje u kr-
vi „prona{la“ najvi{e alkohola u krvi. Vozio je sa 2,55 promila. Voza~i su ka-
zne izricane uglavnom zbog prekora~enja brzine i nekori{}enja sigurno-
snog pojasa. Podse}amo da je odr`ana velika akcija saobra}ajne policije, ko-
ja se sprovodi u vi{e od 30 evropskih zemalja, uklju~uju}i i Srbiju. Prethod-
ne sedmice je podneto i 115 prekr{ajnih prijava, 12 automobila je odneo pa-
uk, a doneto je i 29 Re{enja o uklanjanju vozila. M. V.

Drama u autobusu iz Smedereva koji je prevozio „mitinga{e“ u Po`arevac

Po{la na miting i do`ivela infarkt

Dolazak na miting
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Sa Horom „Sveti Efrem“ iz Ma|arske izveden koncert duhovne muzike

„Barili“ u kripti 
Svetosavskog hrama
Beograd, Po`arevac - Izvanre-
dan koncert duhovne muzike
„Pevajmo Gospodu“ odr`ali su
prijateljski horovi „Sveti
Efrem“ iz Ma|arske i „Barili“ iz
Po`arevca u inspirativnom

ambijentu skripte Hrama Sve-
tog Save u Beogradu. Koncert
je po~eo Vizantijskim nape-
vom „Svjati Bo`e“, a posetioci
rasko{ne podzemne dvorane
ispod najve}eg pravoslavnog
hrama na Balkanu imali su ne-
svakida{nju priliku da u`ivaju
u vrhunskoj vokalnoj interpre-
tacija bogate duhovne ba{tine.
Povod za ovo muzi~ko ve~e za
pam}enje bila je 25. godi{njica
postojanja presti`nog vokalnog
sastava iz Po`arevca, kao i sa-

dr`ajno prijateljstvo koje na{e
umetnice povezuje s duhov-
nim peva~ima iz Ma|arske.

Program je otvoren nastu-
pom hora iz Budimpe{te kojim
je dirigovao Tama{ Bubno, a za-

tim su se na sceni pojavile i Po-
`arevljanke predvo|ene diri-
gentkinjom Katalin Tasi}. Publi-
ka je u`ivala u delima Mokranj-
ca, Lvovskog, Jano{a Bok{aija,

Sergeja Rahmanjinova, Modesta
Musorgskog, Zoltana Kodalja, a
mogli su se ~uti i napev iz Hilan-
dara i tradicionalna gruzijska
duhovna pesma „Mamao ~ve-
no“. Hor „Barili“ izveo je i neko-

liko kompozicija Dimitrija Gole-
movi}a, koji je za to vreme sedeo
u publici. Vokalnu podr{ku u iz-
vo|enju Golemovi}eve „Liturgi-
je pre|eosve}enih darova“ ~lani-

cama „Barilija“ pru`ili su i solo
bas Kornel Pehan i tenor Berta-
lin Na|. Nastupu ma|arskog i
srpskog kora prisustvovali su
ambasadori Indonezije, Koreje,
Indije, Austrije.

Uo~i nastupa u Beogradu
ovi horovi su nastupili u po`a-
reva~kom Hramu Svete Petke,
a nakon toga gradona~elnik
Po`arevca Bane Spasovi} prire-
dio je prijem za vrhunske
umetnike u sve~anoj sali Grad-
skog zdanja

- Dobar glas o Horu Sveti
Efraim stigao je do nas daleko
pre vas samih i znajte da se ose-
}amo po~astvovanim {to ste u
svom rasporedu prona{li me-
sta da se pesmom obratite i na-
{im gra|anima. Va{a pesma
inspiri{e, nadahnjuje i podse}a
nas da je ~ovek duhovno bi}e
koje do`ivljajima poput ovog
upotpunjuje svoj boravak na
ovoj planeti. Naro~ito mi je
drago {to ste ovo ve~e za pam-
}enje priredili zajedno sa pono-
som na{eg grada, Gradskim
`enskim horom Barili. Gledano
kroz odlike koje krase i Ma|ar-
sku i Srbiju, kao zajedni~ku,
svakako bi mogli navesti nego-
vanje tradicionalne muzike za
svoja podneblja. Trenutak ka-
da se ta dva muzi~ka podneblja
dodirnu, kao {to je to bio slu~aj
u crkvi Svete Petke, privilegija
je za prisutne koja se ne doga-
|a mnogo puta u ̀ ivotu.

Z. V.

Odigrana prva repriza hit predstave 
sa festivala „Milivojev {tap i {e{ir“

„Maratonci“ 
tr~ali po drugi put
Po`arevac - Nakon prvog pri-
kazivanja na nedavno zavr{e-
nom pozori{nom festivalu
„Milivojev {tap i {e{ir“, gde je
ostavila vrlo dobar utisak kod
probirljive po`areva~ke publi-
ke, 9. marta odigrana je prva
repriza hit predstave „Mara-
tonci tr~e po~asni krug“, Pozo-
ri{ta „Milivoje @ivanovi}“ Cen-
tra za kulturu Po`arevac. I ovog
puta publika nije bila ravnodu-
{na, te je aktere ove kultne
predstave nagradila burnim
aplauzom.

Publika je u`ivala u pozna-
tim replikama, koje su bile ma-
hom iz filma prilago|ene pozo-
ri{noj predstavi, koje su izaziva-
le salve smeha prisutnih. Jedan

od glumaca iz ansambla po`a-
reva~kih glumaca, Bojan Niko-
li} koji je imao ulogu neprevazi-
|enog \enke, nije krio zado-
voljstvo {to je i repriza „Mara-
tonaca“ privukla veliki broj gle-
dalaca koji su je ponovo, izuzet-
no, prihvatili.

- Hvala publici na podr{ci i na
aplauzima kojima su nas nagra-
dili. Drago mi je {to smo ovako
prihva}eni i ta podr{ka daje nam
podstrek da jo{ bolje radimo, iz-
javio je Bojan Nikoli}, i dodao da
obzirom na odli~an utisak koji je
predstava ostavila na publiku
o~ekuje brojna gostovanja na fe-
stivalima . Adaptaciju i re ìju ko-
mada Du{ana Kova~evi}a uradio
je Sa{a B. Latinovi}. M. V.

Saradnja na du`i period
- Lepo se ose}am ovde i uveren sam da }e se ova saradnja nastaviti, kako u Ma|ar-
skoj tako i u Srbiji. Ako je ~ovek sa svojim kom{ijom u dobrim odnosima, ako se po-
{tuju , to je izvanredno i osu|eno na uspeh, rekao je Tama{ Bubno, dirigent Hora
„Sveti Efraim“. Bubno je izrazio o~ekivanje da }e saradnja biti na du`i period i da }e i}i
samo uzlaznom putanjom. Prijateljski horovi „Sveti Efrem“ i „Barili“ sreli su se pre
dve godine prilikom nastupa u okviru ciklusa Svetlost Istoka.

Po`arevac - U Galeriji savreme-
ne umetnosti na Starom kor-
zou u Po`arevcu otvorena je iz-
lo`ba slika pod nazivom „Srbi-
ja u o~ima savremenih beloru-
skih slikara“. Izlo`bu su organi-
zovali ULS-a „\ura Jak{i}“ i
Narodni muzej.

- Izlo`ba „Srbija u o~ima sa-
vremenih beloruskih slikara“
jeste prilika da se doma}a pu-
blika upozna sa umetnicima i
umetno{}u koja postoji van na-
{ih granica. Za po~etak odabra-
ni su beloruski umetnici koji su
stvarali ove slike na me|una-
rodnoj koloniji „Ljubav i razu-
mevanje“, borave}i u Srbiji, re-
kla je istori~ar umetnosti i ku-
stos Narodnog muzeja Marina
Radosavljevi}. 

Beloruske umetnike najvi{e
je okupirala priroda data u rea-
listi~noj slikarskoj tradiciji, te
tako iznedrilo se dosta pejza`a,
mrtvih priroda sa cve}em, ali i
primetna je i zainteresovanost
za lik ̀ ene, za prikaz njene cele
pojave gde se veli~alo i njeno
telo i njeno lice.

- Grad Po`arevac je privile-
govan time da na{i gra|ani
mogu da vide ova dela koja se
dosta razlikuju od na{ih. Re~ je
o vrhunskim akademskim sli-
karima, veoma poznatim u Be-
lorusiji, izjavila je Sne`ana Mi-
lo{evi}, predsednik Codex Art-
a i Udru`enja likovnih stvarala-
ca „\ura Jak{i}“ Izlo`ba je
otvorena do 23. marta, a ulaz je
slobodan. Z. V.

Srbija u o~ima 
slikara iz Belorusije

Tre}i ovogodi{nji koncert klasi~ne gitare u Petrovcu

Muzicirala Ema Kapor
Petrovac na Mlavi - Ema Kapor
muzicirala je u Narodnoj bibli-
oteci ,,\ura Jak{i}“ a njen na-
stup je bio ve} tre}i ovogodi{nji
koncert klasi~ne gitare u Petrov-
cu na Mlavi. Priliku da u`ivaju
imali su brojni posetioci svih ge-
neracija. Ovoga puta koncert je

organizovan u saradnji sa profe-
sorom Lukom Bo`ani}em.

Ema ima samo 18 godina, kla-
si~nu gitaru svira od svoje sedme
i ve} je student akademije u Ne-
ma~koj. Zavr{ila je osnovnu i
srednju muzi~ku {kolu „Stanko-
vi}“ u Beogradu, u klasi profesora
Borisa \uji}a. Trenutno poha|a
drugu godinu studija na Interna-

cionalnoj Akademiji Gitare u Ko-
blencu, (Nema~ka) gde se usavr-
{ava kod jednog od najpoznatijih
evropskih profesora klasi~ne gi-
tare Huberta Kepela. Zahvaljuju-
}i talentu, trudu i predanosti, kao
i radu sa vrhunskim pedagozima,
ostvarila je izuzetne rezultate na

zna~ajnim me|unarodnim i na-
cionalnim takmi~enjima. Ema je,
na zadovoljstvo mnogobrojne
publike, priredila bogat repertoar
kompozicija: Hoakin Rodrigo -
Hunto al Heneralife; Johan Seba-
stian Bah - Preludijum, Fuga,
Alegro 998; Manuel Maria Ponse
- Sonata III; Johan Kaspar Merc -
Elegija... Z. V.

Polovi~an uspeh 
po`areva~kih sportista
Po`arevac - Po`areva~ki sportski
klubovi i ovog vikenda igrali su svo-
ja prvenstvena kola kod ku}e, ali i u
gostima uz polovi~an u~inak. 
Na svom terenu, u Hali sportova,
igrali su ko{arka{i, rukometa{ice i
odbojka{ice, dok su rukometa{i i od-
bojka{i gostovali. MRK „Po`arevac“
pora`en je u Pan~evu od ekipe Dina-
ma rezultatom 36:31, dok je OK
„Mladi radnik“ u Kosovskoj Mitrovi-
ci protiv istoimene ekipe slavio mak-
simalnim rezultatom 0:3. Kada su u
pitanju utakmice na doma}em tere-
nu, sve su igrane u subotu i vi|ene
su dve pobede i jedan poraz. 
Najpre su rukometa{ice Po`arevca
savladale ekipu „Metalac“ iz Kraljeva
rezultatom 34:25, a zatim su na teren

iza{li ko{arka{i. KK „Po`arevac“ bio je
bolji od ekipe KK „Sloga“ iz Petrovca
na Mlavi, 72:64. Na kraju su na parket
iza{le i odbojka{ice Mladog radnika,
ali su prvoplasirane, ekipa“Kralj“ iz
Beograda ipak bile previ{e jake u
ovom trenutku. Po`arevljanke su po-
ra`ene maksimalnim rezultatom 0:3.
Sportsko kolo u ponedeljak zatvorio
je KMF „Po`arevac“ koji je pobedio
Ekonomac 2 sa 5:2. 
Po`arevljani dr`e i dalje drugu pozi-
ciju sa pobedom manje od lidera RB
iz Valjeva sa kojim igraju u nared-
nom kolu. U Po`arevcu je RB ranije
odneo sva tri boda, nakon pobede
od 4:2. Utakmica u Valjevu po svoj
prilici odlu~i}e {ampiona Druge lige
grupa zapad. M. V. 

Koncert za nezaborav u velelepnom ambijentu

Sa otvaranja izlo`be

Sa koncerta




